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Valtuutettu Outi Marttila jätti OMK:n valtuustoryhmän puolesta seuraavan 
sisältöisen valtuustoaloitteen: 
 
”Kunnassa rakennetaan paljon ja on rakennettu myös vesiosuuskuntien 
ulkopuolisille alueille, joissa on paljon asukkaita, jotka eivät tiedä oikeasti 
minkä laatuista vettä he juovat. 
 
 
Asukkaamme sanovat, että muta maistuu, väri on samea tai vesi on täysin 
kirkas ja mauton. 
 
Meille vaaralliset aineet vedessä esim. syöpää aiheuttavat, ovat kuitenkin 
monesti värittömiä, hajuttomia, näkymättömiä, eivätkä lähde keittämällä 
pois. 
Suomessa ja maailmalla on kehitetty paljon erilaisia ja eritarkoitukseen 
sopivia suodattimia, joilla veden laatu voidaan saada kuntoon (kuntakin 
tukee 20 %:lla uusien laitteiden hankintaa paikallisille asukkaille). 
 
Asukkaillemme on oleellisen tärkeää puhdas vesi, se on perusasia 
elämämme ylläpitoon. 
 
Asukkaamme eivät välttämättä miellä, että heillä on vedessä vikaa. 
Tietyillä tukitoimilla saisimme asukkaitamme kiinnittämään veden 
laatuunkin huomiota ja asukkaamme tilaisivat itselleen vesianalysoinnin. 
 
On myös monia kuntalaisia, jotka ostavat juomaveden kaupasta. 
 
Rovaniemellä on ainakin sellainen firma kuin Eurofins Ahma Oy, joka tekee 
laajan vesitutkimuksen. Hinta on n. 265 euroa. 
 
Esitämme, 
 
että Kittilän kunta edesauttaisi asukkaittansa ottamaan juomavesinäytteitä 
analysoitavaksi ainakin 5-10 vuoden välein maksamalla puolet 
tutkimuksesta. Tållä toimenpiteellä voidaan vaikuttaa suoraan 
sairastavuuteen kuntamme alueella ja voimme välttää mm. syöpäsairautta 
- olisimme tältäkin osin terveempi kunta.” 

   
   

 
Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetetään kunnanhallitukselle 

valmisteltavaksi. 


